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Zápis č. 6/20-23 (252) 
z řádného zasedání Akademického senátu FCH VUT  

konaného 24. března 2021, 14:30 hodin 
(Online zasedání MS Teams) 

 
 

 
Přítomni: Obruča, Krouská, Kalina, Vacula, Zahrádka, Smilek, Adamczyková, Sedláček, 

Kouřilová, Komendová, Pořízka, Přikryl, Diviš 
Omluveni:    Pilátová, Lindovský 
Hosté:    Hladík, Repková, Veselý, Weiter 

Program: 
1. Zahájení zasedání 
2. Informace z vedení FCH VUT v Brně 
3. Dodatek č.1 ke směrnici děkana č.2/2020 
4. Dodatek č.1 ke směrnici děkana č.3/2020 
5. Akreditační materiály SP Chemie přírodních látek 
6. Termíny zasedání AS FCH VUT v Brně v 2.čtvrtletí r.2021 
7. Různé 
 
AD 1)  
Předseda AS FCH VUT přivítal přítomné a zahájil online zasedání. Program zasedání byl 
členům AS FCH zaslán; předseda o jeho návrhu nechal hlasovat. 
Hlasování: 
 Pro:   13 
 Proti:   0 
 Zdržel se:  0 
Program 252. zasedání AS FCH byl schválen tak, jak byl navržen. 
 
Dále předseda AS FCH informoval, že zápis z minulého zasedání prozatím není k dispozici 
z důvodu pracovní neschopnosti tajemnice AS FCH. Schvalování zápisu z 251. zasedání tak 
bude odloženo na příští zasedání. 
 
AD 2)  
Předseda AS předal slovo děkanovi fakulty, prof. Weiterovi:   

 Aktuální situace na fakultě se v současné době zásadně nezmění 

 Byl zaveden systém testování zaměstnanců pomocí COVID-19 antigenních testů 
o Systém doposud funguje bezproblémově, již provedeno 600 testů na FCH. Na 

celém VUT bylo provedeno 6000 testů a zaznamenány byly 4 pozitivní 
případy. Senzitivita antigenních testů se aktuálně ověřuje v laboratořích 
VŠCHT 

 Probíhá očkování zaměstnanců VUT prozatím pomocí rezervních očkovacích center 
o Prozatím v nejvyšších věkových kategorií 65 let+. Očkování probíhá na základě 

dotazníku vedeného v intraportálu VUT. Dále Ministerstvo školství přislíbilo 
vytvoření očkovacích registračních kódů pro zaměstnance cca v půlce dubna 
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 Děkan vyzval ředitele ústavů a vedoucí jednotlivých laboratoří, aby připravili plán pro 
období, kdy se otevřou laboratoře pro studenty. Dá se očekávat maximální obsazení 
laboratorních prostor a je třeba hledat způsoby, jak rovnoměrně rozptýlit výuku do 
celé denní provozní doby fakulty (6:00 – 22:00). 

 Dále děkan informoval o možnosti pořádání letní školy pro studenty, kteří by si po 
období restrikcí rádi rozšířili laboratorní praxi pomocí intenzivních kurzů. Tato letní 
škola by mohla být zajímavou brigádou pro doktorandy, kteří by fungovali v letní 
škole jako lektoři. 

o Realizace primárně závisí na rozhodnutí vedoucích laboratoří a kapacitních 
možnostech 

 Další z námětů, o kterých nyní vedení diskutuje je umožnění prázdninových praxí pro 
studenty 2. ročníku bakalářského studia a 1. ročníku navazujícího magisterského 
studia. Na těchto stážích by si studenti měli rozšířit své praktické dovednosti 
v laboratoři a začít pracovat na svých kvalifikačních pracích a získat tak alespoň část 
experimentálních dat. 

 Vedení obdrželo náměty na změny harmonogramu akademického roku. V současné 
době to není na pořadu dne, dokud neznáme termín ukončení restrikcí. 

 Děkan informoval, že proběhlo jednání vedení s řediteli ústavů ohledně přípravy 
rozpočtu a dílčích změnách pravidel rozpočtu. Změny nejsou velké. Rozpočet by měl 
zůstat v intencích minulého roku. Již jsou připravovány tabulky pro rozdělení 
příspěvku na výuku a příspěvku institucionální podpory. Nová pravidla rozpočtu by 
tak v brzké době mohla být otestována v rámci modelu. Děkan předpokládá, že 20. 
dubna by měla být schůzka s řediteli ústavů. Koncem dubna by měly být připraveny 
pravidla a velice dobrý obrys rozpočtu. Poté by materiály mohly být zaslány do 
senátu na projednání. 

 S řediteli ústavů bylo domluveno, že se fakulta pokusí zrealizovat konferenci 
Chemistry and life – ve formátů tří propojených akcí. Ve středu odborné sekce. 
Čtvrteční akce by byla nazvána průmyslové fórum. Zaměřené na spolupráci fakulty 
s průmyslem. Budou pozváni průmysloví partneři. Děkan informoval, že se pokusí 
pozvat významného spíkra, který by zasadil rámec tomuto fóru. Večer by byla 
společenská akce nejen pro zaměstnance a studenty, ale i absolventy. Vše bude 
závislé na aktuální situaci. Do konce dubna by měl být připraven web a další 
organizační zabezpečení. Do konce dubna bude také rozhodnuto, zda bude rozjeta 
další fáze – rozesílání pozvánek, objednávky, sponzoři. 
 

Dr. Sedláček  
 Dr. Sedláček vznesl dotaz, zda platí stále status quo ve využívání home office. Platí 

stále to, že tam kde to jde, mají být home office maximálně využívány? Již několikrát 
vznikla situace, že při informování projektových a průmyslových partnerů o omezení 
prací díky home office přišla zpětná informace, jak je možné, že některé týmy jsou na 
homeoffice a některé fungují bez omezení. Došlo se zařazením antigenních testů ke 
změně režimu? Reaguje děkan: Formálně stále platí rozhodnutí rektora, které 
definuje, že v případě že není nezbytná přítomnost zaměstnance na pracovišti, tak je 
nařízen režim home office. Dle komunikace děkana a rektora není v současné době 
na stole změna nařízení. Prof. Weiter však vnímá, že se situace postupně mění k 
lepšímu. Díky aktuální pandemické situaci a testování se postupně zvyšuje 
bezpečnost na pracovišti. VŠCHT by měla potvrdit relevanci antigenního testování a 
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citlivost testů. Děkan uvedl, že plánuje po Velikonocích rozeslat email, který by 
rozšířil důvody pro možnost prezenční práce na fakultě.  

 
AD 3)  
V úvodu bodu 3 různé předseda AS FCH informoval, že se jedná o krátký dodatek. Jedná se o 
kalendářní termíny a otevřel diskusi. 
 
Prof. Weiter 
 

 Směrnice musely být přizpůsobeny aktuální situaci.  
 
Dr. Krouská 
 

 Dr. Krouská prosí o opravení data podpisu na letošní rok u obou projednávaných 
dodatků 

 
Další dotazy a připomínky nebyly vzneseny. Předseda AS FCH konstatoval, že dodatek č.1 ke 
směrnici děkana č.2/2020 byl projednán.  
 
AD 4)  
Předseda AS FCH otevřel diskusi. K tomuto dokumentu neměl nikdo z přítomných žádnou 
připomínku. Předseda AS FCH konstatoval, že dodatek č.1 ke směrnici děkana č.3/2020 byl 
projednán. 
 
Dále Předseda AS FCH vznesl dotaz k děkanovi ohledně termínu schvalování dodatků 
projednaných v bodech 3 a 4 a navrhl termín dalšího řádného zasedání 20.4.2021. Děkan 
potvrdil, že 20.4.2021 je adekvátní termín. 
 
AD 5)  
Předseda AS FCH uvedl tento bod. Jedná se o projednávání celkem dvou akreditačních 
dokumentů a to Žádosti o akreditaci SP Chemie přírodních látek a Sebehodnotící zpráva pro 
akreditaci navazujícího magisterského studijního programu Chemie přírodních látek. 
 
Děkan fakulty, prof. Weiter dostal slovo a informoval, že studijní program Chemie přírodních 
látek je již déle diskutovaný a připravovaný program. Problémy s akreditací studijního 
programi Chemie potravin celý proces přípravy a předkládání urychlily. Jedná se o nový 
studijní program, který by měl být zaměřen na oblast vzdělávání chemie. Program podléhá 
ke schválení radě pro vnitřní hodnocení VUT, jakožto hlavní akreditační autoritě.  
 
Předseda AS FCH doc. Diviš pokračoval jakožto garant navrhovaného studijního programu. 

 Příprava materiálů byla limitována časem. Materiály byly předloženy ve zkrácené 
lhůtě. Bylo vytvořeno hlasování o zkrácení předkládací lhůty k tomuto dokumentu. 

Hlasování: 
 Pro:   13 
 Proti:   0 
 Zdržel se:  0 
 
Návrh na zkrácení předkládací lhůty byl schválen a byla otevřena diskuse. 
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Dr. Krouská 
 
Senátorka uvedla, že má několik připomínek víceméně formální charakteru. Tyto připomínky 
byly přeposlány předsedovi AS FCH. Ten potvrdil, že tyto pozvánky budou dále předány prof. 
Márové, která řeší tvorbu akreditačních materiálů. Připomínky budou zapracovány do 
korigované verze. Dr. Krouská dále upozornila na větší nejasnosti. 

 Str. 35 – informace o studijním programu Potravinářská chemie. Nejedná se o omyl? 
Prof. Márová reagovala, že se pravděpodobně jedná o chybu a bude opravena. 

 
Děkan fakulty, prof. Weiter poděkoval všem senátorům, kteří prostudovali sebehodnotící 
zprávu i žádost o akreditaci. Také našel některá formální opomenutí. Uvedl, že žádost bude 
ještě důkladně zrevidována a formální záležitosti budou odstraněny. Po domluvě s garantem 
studijního programu bylo rozhodnuto, že budou jednotlivým garantům předmětů v tomto 
studijním programu rozeslány pokyny pro správné a jednotné vyplnění listů předmětů. Dále 
uvedl, že akademický senát projednává, zda navrhovaná akreditační žádost je v souladu se 
statutem fakulty, v souladu se zaměřením fakulty, tvůrčí činnosti atd. Dle děkana 
předkládané materiály tyto nároky splňují. 
 
Dr. Sedláček  
 
Senátor vznesl dotaz na hlavní odlišnosti studijního programu Chemie přírodní látek a 
specializace Chemie bioaktivních látek. Dr. Sedláček vnímá jisté podobnosti. Je zde nějaká 
zásadní odlišnost? Reaguje prof. Márová: Mezi programy chemie přírodních látek a 
medicínskými aplikacemi nějaký překryv existuje, ale stále existuje jasná diference 
v předmětech a zaměření. Nový studijní program reflektuje aktuální zaměření ÚCHPBT. 
Jedná se zejména o oblast zpracování a valorizace odpadů chemickou a biotechnologickou 
cestou. V oblasti chemického inženýrství (čímž se program zásadně liší od programu 
Medicínské aplikace) je ústav zajištěn i personálně. Prof. Márová zmínila zejména Doc. 
Kovalčík. Na ústavu jsou také řešeny projekty úzce spojené s oblastí zpracování a valorizace 
odpadů. Tímto vzniká koncepční oddělení této chemické větve od větve potravinářské. 
Paralelně by tak existovaly programy Chemie přírodních látek a Potravinářská chemie. 
 
Předseda AS FCH reagoval na připomínky některých senátorů, že jim nebyli mailem doručeny 
materiály k prostudování. Informoval, že se vyskytly technické problémy. Veškeré 
dokumenty budou kromě mailové komunikace uloženy také paralelně v tabu soubory v MS 
teams v týmu Akademický senát FCH. Dále uvedl, že Dr. Pořízka také objevil některé formální 
chyby v akreditačních materiálech a zaslal je předsedovi senátu FCH.  
 
Další otázky a připomínky k tomuto bodu nebyly a předseda AS FCH konstatoval, že 
dokument byl projednán. Korigovaná verze dokumentu bude předána senátorům k další 
kontrole. 
 
AD 6)  
 
Předseda AS FCH navrhnul tři termíny řádných zasedání AS FCH – 20.dubna, 18. května a 1. 
června 2021 v běžném čase 14:00. Senátoři s navrhovanými termíny souhlasí. Děkan 
reagoval, že v červnu bude celá řada důležitých dokumentů k projednání a také rozpočet – 
navrhuje, že by bylo dobré nastavit další řádný červnový termín. Předseda AS FCH přišel 
s rozšířením o další červnový termín a to 15. června.  
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Nikdo již neměl dalších připomínek a bod byl uzavřen. 
 
AD 7)  
 
Předseda AS FCH zahájil bod různé. Vzal si na úvod slovo. Dával na vědomí 
proděkance Dr. Repkové, že v AS VUT (zejména studentská komora) se řeší zpřístupnění 
výsledků studentských anket všem studenům. Ve směrnici 73/2017 je prý zakotveno, že 
výsledky anket by měly být zveřejněny všem členům akademické obce. Předseda AS FCH 
vnímá jako důležité se touto otázkou zabývat. Reaguje Děkan: Tuto diskusi zaznamenal. 
Z technického hlediska s tím není problém. Musí se však vyřešit (a ve směrnici je to 
uvedeno), že urážky, dehonestující komentáře a invektivy by zveřejňovány být neměly. CVIS 
na tom pracuje. Po vyřešení není problém výsledky anket zveřejňovat. Děkan dále uvedl, že 
došlo k rozšíření zprávy shrnující výsledky studentských anket, která má vysokou míru 
podrobnosti pro jednotlivé předměty. 
 
Další příspěvky do bodu různé nebyly. Předseda AS FCH poděkoval všem senátorům a 
hostům za přítomnost a ukončil 252. řádné zasedání AS FCH. 
 
 
Brno, 24. 3. 2021      
Zapsal: Ing. Jaromír Pořízka, Ph.D.          
 
 
 
............................................                                                   ……………………………………………. 
      Bc. Jan Zahrádka       doc. Ing. Stanislav Obruča, Ph.D. 
    Předseda SK AS FCH             Předseda KAP AS FCH 
  

 
 

..…….…..…………………………. 
doc. Ing. Pavel Diviš, Ph.D. 

Předseda AS FCH 


